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ABSTRACT

The implement was designed and developed in the work- 

shop  of  Agricultural  Engineering  Department,  College  of 

Agricultural  Studies,  Sudan  University  of  Science  and 

Technology. 

The implement was constructed from series of disc blades 

mounted  on  a  frame.  The  two  discs  arranged  together  with 

specific  space  and  angles  to  adapt  with  cotton  stalks  pulling 

operation.  The  equipment  mounted  on  the  Tractor  by  three 

hitches linkage.  

After   construction  of  the   implement  the  field 

performance test was done in Gezira Scheme by measuring the 

tilt  and  rake  angles  parameter  .The  experimental  design  was 

IX



split  plot  in a complete  randomized block adopted with three 

replication.

The results revealed that  the best performance (94%) of 

the implement was found at the tilt angle of 30 degree, and rake 

angle of 20 degree . The implement with this specification and 

parameters  can  be  manufacture  in  both  industrial  and  semi-

industrial  factories  and  even  small  workshops  because  the 

design was simple. And  the  manufacture cost of the implement 

is 3000 SDG and it will work for several years  . 

 الدراسة ملخص

 بكلية الزراعية الهندسة قسم بورشة اللة وتصنيع تصميم تم     
 . وهسسى والتكنولوجيسسا للعلسسوم السسسودان جامعة الزراعية الدراسات

 وتسسم رئيسسسية قصسسية علسسى مثبتسسه قطسسع أقسسراص سلسلة من تتكون
 ميسسل بزوايسسا بعضسسيهما مسسع اثنيسسن كسسل تتقابسسل بحيث القراص تثبيت

 .  وتحمسسل ممكسسن وضسسع أفضسسل ليجسساد محسسددة الرض مع وتلمس
.  الثلثي الشبك بواسطة الجرار على اللة

 بمزرعسسة اللسسة  أداء قيسساس تم فقد التصنيع عملية اكتمال بعد
 مسسع والتلمس الميل زاويتي بقياس وذلك الجزيرة بمشروع للقطن
 كاملسسة القطاعسسات تصسسميم باسسستخدام التجربسسة أجريسست وقد الرض

 حققسست اللسسة أن  النتائسسج أظهسسرت وقسسد مكسسررات العشوائية. بثلثة
  درجسسة30 علسسى الميسسل زاويسسة ضسسبط وبعد  مرضية بكفاءة الهداف

 القلسسع في كفاءة أعطت  درجة20  على الرض مع التلمس وزاوية
 فسسي حسستى أو المصسسانع فسسي تجاريا  اللة تصنيع % .ويمكن94 بلغت

  جنيسسه3000 التكلفسسة بلغسست وقسسد التصسسميم لسسسهولة وذلك الورش
.  سنوات لعدة وتعمل
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